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Achterhoek Raad 
 
Informatieve memo ‘Ruimtelijk Perspectief Achterhoek (RPA)’ 
 

Aan    : Achterhoek Raad 

Van   : Achterhoek Board 

Datum   : 31 maart 2025 

Agendapunt  : 2, bijlage 2.2 

 
Aanleiding 
Op 9 december 2024 heeft uw raad een motie aangenomen waarin de Achterhoek Board 
wordt verzocht om de besluitvorming over het Ruimtelijk Perspectief Achterhoek via de 
gemeenteraden van de betrokken gemeenten te laten lopen. Boardlid mw. E. Gosselink, 
heeft in haar reactie op de motie aangegeven dat de Board de oproep onderschrijft, dat de 
zorg wordt herkend en ze heeft toegezegd dat de motie wordt meegenomen bij de herijking 
van het proces van het Ruimtelijk Perspectief Achterhoek (RPA).  
 
In deze memo informeren wij u over het vervolgproces van het RPA en de betrokkenheid 
van de gemeenteraden daarin. Daarnaast informeren wij u, in vervolg op uw motie,  
over de voorgenomen besluitvorming. En informeren wij u over de resultaten van de 
informatieve ronde langs de 8 gemeenteraden.  
 
Waarom ook alweer een Ruimtelijk Perspectief Achterhoek? 
In hoog tempo worden op Rijks- en provinciaal niveau keuzes voorbereid voor de  
toekomstige ruimtelijke inrichting van Nederland, Gelderland en dus ook de Achterhoek. 
Waar voorheen deze keuzes vooral gericht waren op het faciliteren van groei; nu staat  
nadrukkelijk het verdelingsvraagstuk op de agenda. Een verdeling van beschikbare energie 
(duurzame energie vraagt meer ruimte), van zoetwaterbeschikbaarheid, en de verdeling van 
grond, zoals waar gaan we wonen (en welke maatschappelijke kosten zijn we bereid te ma-
ken voor klimaatadaptatie), hoe krijgt natuur de ruimte en wordt onze leefomgeving 
gezonder, en hoe wordt de landbouw duurzamer? Al deze vraagstukken hebben boven- 
gemeentelijke, maar zeker ook bovenregionale effecten. Het is voor de Achterhoek van groot 
belang om beelden te hebben van de gewenste toekomstige inrichting van de regio.  
Deze gezamenlijke beelden helpen ons de juiste inbreng te doen in de Rijks- en provinciale 
processen en in het maken van onze eigen keuzes. Met als doel brede welvaart voor de regio 
ook in 2050 en verder te waarborgen. 
 
Terugkoppeling informatieve ronde langs de 8 gemeenteraden 
In januari en februari 2025 hebben er in de gemeenteraden van alle Achterhoekse 
gemeenten informatieavonden plaatsgevonden waarin raadsleden zijn bijgepraat over de 
contourenschets en het Ruimtelijk Perspectief Achterhoek (RPA).  
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Tijdens deze bijeenkomsten is toegezegd dat we via een raadsbrief een terugkoppeling 
geven over hoe de avonden zijn verlopen en welke, door de raden aangegeven, 
aandachtspunten wij meenemen in het vervolgproces. In de Achterhoek Raad informeren 
we u op hoofdlijnen. 
 
Positieve terugblik op informatieavonden 
Vanuit de verschillende gemeenteraden hebben wij begrepen dat de informatieavonden als 
erg verhelderend en prettig zijn ervaren. Wij kijken er daarom met een positief gevoel op 
terug. Het was prettig om raadsleden, in over het algemeen een wat informelere context,  
op een constructieve manier mee te kunnen nemen in het complexe maar ook belangrijke 
proces van het RPA. Ook was het fijn om tijdens de avonden te horen dat nut en noodzaak 
van het regionaal samen optrekken via het RPA wordt gedeeld.  
 
Inhoudelijke aandachtspunten 
De A18/N18 is en blijft een heel belangrijk punt en dat mag scherper worden geformuleerd. 
Ook zijn er vragen gesteld over de GNOE (Goederenvervoer Noord-Oost Europa) en of het 
RPA de juiste plek is om de GNOE te benoemen? Ook de kansen die de andere kant van de 
landsgrens biedt, zijn benoemd. 
 
Naast inhoudelijke punten zijn er ook algemene tips en suggesties gedaan. Zoals het maken 
van een kort en krachtig document met duidelijke, leesbare en simpele taal, aangevuld met 
concrete voorbeelden bij de genoemde thema’s. Maar ook om goed te laten zien waar 
thema’s schuren en wat de gevolgen daarvan zijn. En aandacht te hebben voor de vertaling 
van het RPA naar concrete uitvoeringsplannen. 
 
Organisatorische aandachtspunten 
Breed gedeeld is aangegeven dat men blijvend geïnformeerd en betrokken wil worden via 
raadsinformatiebijeenkomsten en -brieven over het vervolgproces. Aan deze oproep geven 
we uiteraard gehoor zowel via de Achterhoek Raad als via de 8 gemeenteraden.  
 
Vervolgproces 
We zijn gestart met de volgende stap richting een RPA: het maken van integrale gelijk- 
waardige ontwikkelscenario’s voor de lange termijn voor de Achterhoek, op basis van de  
Contourenschets met als doel om consequenties van keuzes in beeld te brengen.  
De Achterhoekse identiteit is daarbij de basis voor ruimtelijke keuzes in de toekomst en het 
behouden en vergroten van de leefbaarheid en brede welvaart is het doel.  
 
Inmiddels is een deskundig bureau gestart met de opdracht. Het streven is om de concept-
scenario’s rond de zomer van 2025 op te leveren. In het proces daarnaartoe (april-juni) wor-
den raadsleden en 3O-breed stakeholders uitgenodigd om het gesprek te voeren en input te 
geven. Op dit moment wordt een spoorboekje voor dit proces uitgewerkt. 
 
De scenario’s vormen een belangrijke bouwsteen voor de nieuwe Achterhoek Visie en de 
ruimtelijke vertaling in het RPA. 
 
Voorgenomen besluitvorming 
Het maken van de scenario’s levert een tussenproduct voor het uiteindelijke RPA op.  
Het tussenproduct bestaat uit de rode draad uit de ontwikkelscenario’s met de eerste 
richtinggevende uitspraken.  
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Vaststelling van het eindproduct RPA vindt plaats in de Achterhoek Raad. De individuele 
gemeenteraden wordt gevraagd om kennis te nemen van het RPA en de intentie uit te 
spreken om de komende jaren samen te werken aan ruimtelijke opgaven in de Achterhoek 
met het RPA als leidraad. Het is niet mogelijk om het RPA  door de individuele 
gemeenteraden te laten vaststellen omdat dit zou betekenen dat de lokale omgevingsvisies 
komen te vervallen. 
 
Zodra er nieuwe ontwikkelingen zijn, informeren wij u hierover graag.   
 

-.-.-.-.-.-.-.-. 


